
1/1

Uddannelsesudvalget

Til:

Dato:

Undervisningsministeren

18. juli 2008

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UDU alm. del

Spørgsmål 304
Inden for nogle få erhvervsuddannelser er der blevet indført 
adgangsbegrænsning til uddannelserne. Det gælder fx frisør og 
mediegrafiker, hvor man skal have en praktikplads for at blive optaget. 
Derudover er der lavet få kvotepladser for unge, der ikke har kunnet skaffe 
sig en praktikplads.

- Ministeren bedes orientere om, hvilke erhvervsuddannelser der har en 
sådan adgangsbegrænsning. 

- Ministeren bedes orientere om antal af kvotepladser, der er for de forskellige 
uddannelser. 

- Ministeren bedes fremsende en oversigt over, hvor mange kvotepladser, der 
er tildelt de enkelte erhvervsskoler inden for disse uddannelser.

- Der har været rejst kritik af, at der især i udkantsområderne kun er ganske få 
kvotepladser på den enkelte erhvervsskole. Det gør det vanskeligt at oprette 
hold. Deler ministeren denne bekymring, og overvejer ministeren, om antallet 
af kvotepladser skal øges?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christine Antorini (S).

Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på christine.antorini@ft.dk og til 

udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Charlotte Dyremose

formand
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